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Sagsfremstilling 

Handicaprådet har på sit møde den 8. september 2022 ønsket at drøfte Solsikkeprogrammet. 

 

Solsikkeprogrammet er en international mærkningsordning, der har til formål at gøre usynligt 

handicap synligt. Med et solsikkesymbol, der kan bæres som nøglesnor, kasket eller armbånd mv., 

kan borgere med et skjult handicap vise omgivelserne, at de har behov for særlig opmærksomhed i 

form af ekstra hjælp, tid eller tålmodighed. 

 

At leve med et usynligt handicap, eksempelvis ordblindhed, psykiske sygdomme, kroniske smerter, 

autisme, ADHD, demenssygdomme, talehandicap, synsnedsættelse, blindhed, hørehandicap mv, 

kan være ekstra krævende, når omgivelserne ikke nødvendigvis er bekendt med udfordringerne. Det 

kan betyde, at nogle borgere ikke får den rette hjælp eller hensynstagen, som de har behov for, når 

de færdes i det offentlige rum. Med et synligt solsikkeprodukt kan trivslen for denne målgruppe 

øges. 

 

Mere information om Solsikkeprogrammet kan læses her. 

 

Til orientering kan det oplyses, at et medlem af Voksen- og Plejeudvalget har rejst ønske om, 

udvalget på et kommende møde drøfter et eventuelt medlemskab af Solsikkeprogrammet. 

Sammenhæng til andre politikker/strategier og fagområder 

Punktet har sammenhæng til Norddjurs Kommunes Handicappolitik 2013. 

Økonomiske konsekvenser 

Punktet har ingen økonomiske konsekvenser. 

Indstilling 

Formanden indstiller, at Handicaprådet drøfter Solsikkeprogrammet. 

https://hiddendisabilitiesstore.com/dk/
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Beslutning i Handicaprådet den 05-10-2022 

Handicaprådet har på mødet drøftet Solsikkeprogrammet. 

 

Handicaprådet er positive overfor Solsikkeprogrammet og opfordrer Voksen- og Plejeudvalget til at 

drøfte et eventuelt medlemskab. Rådet opfordrer til, at der gøres en indsats, således at kommunens 

borgere kender til solsikkesymbolets betydning. Der kan med fordel etableres samarbejde mellem 

kommunen og kommunens apoteker. 

 

Handicaprådet vil gerne gå i dialog med Voksen- og Plejeudvalget omkring medfinansiering af et 

muligt medlemskab. Forvaltningen undersøger muligheden for dette.  

 

Handicaprådet opfordrer til, at dialogen omkring et medlemskab informeres på tværs af fagudvalg. 

 

Fraværende: 

Jens Kannegaard Lundager (D) 

Jytte Schmidt (F) 

 

Bilag: 
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